

Title (en)

Gas blast switch.

Title (de)

Druckgasschalter.

Title (fr)

Interrupteur à gaz sous pression.

Publication

**EP 0554686 A1 19930811 (DE)**

Application

**EP 93100516 A 19930115**

Priority

CH 34892 A 19920206

Abstract (en)

[origin: CA2088546A1] The gas-blast circuit breaker (12) has passages (120) in the pump piston (62) which connect the pump space (92) to the arcing space (72) and to the surrounding space (86). These passages (120) are held closed during switching-off and open during switching-on by valve means (122). For this purpose, the pump piston (62) is used as a valve seat and the annular disk (132) is used as a valve body which is common to the first valve (124) and to the second valve (126), the first valve (124) controlling the passage between the pump space (92) and the surrounding space (86), and the second valve (126) controlling the passage between the pump space (92) and the arcing space (72). When switching-off large currents, the piston (74) is subjected to an overpressure in the switching-off direction (A), which overpressure is produced by switching gas flowing into the arcing space (72), in order to support the drive. The valves (124, 126) are prevented from opening, by means of the pressure in the pump space (92). During switching-on, the annular disk (132) is raised off the pump piston (62) against the spring prestressing, by means of the reduced pressure in the pump space (92) and the overpressure in the arcing space (72), in order to connect these two spaces to the surrounding space (86) and to ensure pressure equalization without the drive having to apply more energy during switching-on than in the case of a circuit breaker without an arcing space (72). (Fig. 2)

Abstract (de)

Der Druckgasschalter (12) weist im Pumpkolben (62) Durchlässe (120) auf, die den Pumpraum (92) mit dem Ausblasraum (72) und Umgebungsraum (86) verbinden. Diese Durchlässe (120) sind durch Ventilmittel (122) beim Ausschalten geschlossen gehalten und beim Einschalten geöffnet. Zu diesem Zweck dient der Pumpkolben (62) als Ventilsitz und die Ringscheibe (132) als dem ersten Ventil (124) und zweiten Ventil (126) gemeinsamer Ventilkörper, wobei das erste Ventil (124) den Durchlass zwischen dem Pumpraum (92) und Umgebungsraum (86) und das zweite Ventil (126) den Durchlass zwischen dem Pumpraum (92) und dem Ausblasraum (72) steuert. Beim Ausschalten grosser Ströme wird der Kolben (74) mit vom in den Ausblasraum (72) einströmenden Schaltgas erzeugten Überdruck in Ausschaltrichtung (A) beaufschlagt, um den Antrieb zu unterstützen. Das Öffnen der Ventile (124, 126) wird durch den Druck im Pumpraum (92) verhindert. Beim Einschalten wird die Ringscheibe (132) entgegen der Federvorspannung durch den Unterdruck im Pumpraum (92) und Überdruck im Ausblasraum (72) vom Pumpkolben (62) abgehoben, um diese beiden Räume mit dem Umgebungsraum (86) zu verbinden und Druckausgleich zu gewährleisten, ohne dass der Antrieb beim Einschalten mehr Energie aufbringen muss als bei einem Schalter ohne Ausblasraum (72). <IMAGE>

IPC 1-7

**H01H 33/90; H01H 33/91**

IPC 8 full level

**H01H 33/90 (2006.01); H01H 33/91 (2006.01); H01H 33/915 (2006.01)**

CPC (source: EP US)

**H01H 33/901 (2013.01 - EP US); H01H 33/903 (2013.01 - EP US); H01H 33/91 (2013.01 - EP US); H01H 2033/908 (2013.01 - EP US)**

Citation (search report)

- [A] EP 0302390 A1 19890208 - ALSTHOM [FR]
- [AD] EP 0380907 A1 19900808 - ALSTHOM GEC [FR]
- [A] FR 2349205 A1 19771118 - BBC BROWN BOVERI & CIE [CH]
- [A] EP 0334181 A1 19890927 - ALSTHOM [FR]

Cited by

FR2755293A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0554686 A1 19930811; EP 0554686 B1 19960703; AT E140100 T1 19960715; CA 2088546 A1 19930807; CA 2088546 C 20041012; DE 59303093 D1 19960808; ES 2089590 T3 19961001; JP 3342075 B2 20021105; JP H0652762 A 19940225; US 5304762 A 19940419**

DOCDB simple family (application)

**EP 93100516 A 19930115; AT 93100516 T 19930115; CA 2088546 A 19930201; DE 59303093 T 19930115; ES 93100516 T 19930115; JP 1282493 A 19930128; US 1383393 A 19930205**